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Referat for KOSTRA-KNNM-møtet 15. mai 2013 

Tilstede: Jill Ina Åsmul (DN), Sissel Andersen (Dibk), Sølve Bjørkevoll (Askim kommune), 

Elisabeth Seip (Hedmark fylkeskommune), Ole Christian Tollersrud (RA), Ida Rørbye 

(Kartverket), Jan Petersen (Oslo kommune), Grete Sjøholt (Kristiansand kommune), Ivar 

Aanerød (MD), Even Vaboen (KRD), Ellen Marie Paulssen (Helsedirektoratet), Anni Sutatip 

Thirpaks Fretheim (SSB), Svein Homstvedt (SSB), Jørn Kristian Undelstvedt (SSB) 

 

Forfall: Kåre Kyrkjeeide (Kartverket), Randi Langøigjelten (Hedmark fylkeskommune), 

Marit Langen (Dibk), Margareth Belling (KS), Petter Wiberg (Bergen kommune), Susanne 

Colding (MD), Mari Olea Lie (MD), Stig Braathen (SSB), 

 

Sted: SSB- Oslo, rom 2M8, klokken 10:00 – 15:30 
 

Sak 

nr. 

 

Sak 

 

Behandling 

 

Oppfølging/ 

ansvarlig 

 

1 

 

Godkjenning av referat 12. 

april 

Kommentarer/merknader: 

Til sak 4a: Begrepet koordinering bør brukes i 

avsnittet om Helsedirektoratet. Ellen gav i møtet 

et forslag til omformulering. 

 

Til sak 6a. De skriftlige innspillene fra KRD 

v/Even skal tas ut av referatet. 

 

Oppfølgingsoppgave for Dibk er blitt satt på 

vent, som følge av misforståelse mellom SSB og 

Dibk. < 

 

 

SSB 

 

 

 

 

 

 

SSB 

kontakter 

Dibk om 

dette. 
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Innrapportering og revisjon. 

Status pr. 15. mai 

Status for innrapporteringen ble vist, og liste med 

hvilke kommuner som mangler for hvilke skjema 

ble presentert, samlet for begge kommuneskjema. 

Det ble også tatt fram oversikter for andre skjema 

i KOSTRA, og det viser seg at det er en del av de 

samme kommunene som ikke ha rapportert så 

langt. 

 

Det kommer likevel inn noen ”slengere” fortsatt, 

og noen kommuner gjør korrigeringer av feil og 

sender inn på nytt. 

 

Kommentarene til skjemaene er listet opp, 

kategorisert på en ganske enkel måte og vil bli 

distribuert til medlemmene i arbeidsgruppa 

sammen med referatet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SSB 
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Filuttrekksprosjektet. Nytt fra 

møtet 30. april.      

 Konsekvenser for 

Det ble lagt fram en kort status for 

filutrekksprosjektet. 

 

På spørsmål om hvordan KOSTRA-KNNM-
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arbeidet i KNNM. 

 ByggLett: 

Konsekvenser for 

filuttrekksprosjektet? 

 

arbeidsgruppa ønsker å følge/bli involvert i 

filuttrekksprosjektet så kom det fram at behovet 

er varierende innen gruppa, men at flere tenkte at 

det kan være nyttig å få mulighet til å uttale seg 

til / godkjenne kravspesifikasjonen for 

filuttrekksløsningen. Noen mente også at det kan 

være nyttig med et felles arbeidsmøte med 

Filuttrekksprosjektet. 

 

Konklusjon: SSB sender kravspesifikasjons-

dokumentet til uttalelse, og vurderer om det er 

behov for felles møte ut fra tilbakemeldingene. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SSB 
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FylkesKOSTRA. Forslag til 

endringer i skjemaoppsett og 

nøkkeltall. Endringer / 

innspill til skjema og 

veiledningen 

 

Saken gjelder innholdet i skjema 51 ”Fysisk 

planlegging, kulturminner, natur og nærmiljø” – 

for fylkeskommuner 

 

Det har vært hektisk aktivitet i et eget 

arbeidsutvalg bestående av rep. fra MD, RA og 

fylkeskomunene. Dokumenter er spilt inn til 

møtet i KOSTRA-arbeidsgruppa. 

 

Diskusjonen tok utgangspunkt i utsendt excel-

skisse. Det ble oppnådd enighet om følgende:  

Sekvens A 

 Del 1a og 1b er for mange svært 

vanskelig å besvare. Disse lar seg ikke 

separere. 

 Kategoriene må være mer generelle, og 

det må telles årsverk. Forslag til 

inndeling: 

o Plansaksbehandling 

 Behandling av 

kommunale planer 

 Utarbeidelse av egne 

planer 

o Innlandsfiske/laksefisk – Ok, 

men telle årsverk 

o Arkeologiske/automatisk fredete 

kulturminner 

o Nyere tids kulturminner 

o Dispensasjonsbehandling etter 

pbl § 19-1 (legges inn som 

kategori i tabellhodet) 

 

Sekvens B: 

B 1 – Endringer lagt inn i Excel-versjon lagt fram 

på møtet. Ferdig utkast av skjema sendes ut 

snarest mulig, hvis mulig sammen med referatet.  

 

B 2 

c) Det skal stå naturmangfold 

e) Punktet splittes opp i 

 

SSB følger 

opp hele 

saksområdet 

og 

innarbeider i 

arbeids-

gruppe- 

rapporten 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SSB 
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- grønnstruktur i tettsted (iht SSBs 

tettstedsdefinisjon, som er 

modernisert) 

- jordvern 

 

o) Et forslag foreløpig forslag kom opp på møtet. 

Dette bør bearbeides for at betydningen skal bli 

presis. 

 

B3: 

Utvidelse av innsigelsesspørsmålene er OK. 

Veiledningen må være tydelig på at dette gjelder 

innsigelser som faktisk er avgitt etter politisk 

behandling. 

 

C: 
Skjema får et tillegg om antall søknader, for å 

kunne kalibrere antall tillatelser gitt mot 

totalmengden. 

 

D: 

Forslaget fra Helsedirektoratet om å ta inn 

Folkehelse som egen kategori ble akseptert. 

 

E: 
Ole Christians endringsforslag ble akseptert: 

- E1 og E2 teller også saker oversendt 

sjøfartsmuseum (det er flere av dem) 

- Spørsmål om påvisning av ikke 

tidligere kjente kulturminner ble tatt 

inn 

- Spørsmål om skjøtsel uten tilskudd fra 

RA ble tatt inn i matrisen. 

- Det samme ble spørsmål om 

tilrettelegging av kulturminner uten 

tilskudd fra RA. 

 

Revidert skjema 51 – uten alle kommentarene 

som fulgte med utkastet til møtet – sendes ut når 

det er ferdig bearbeidet. Fortrinnsvis sammen 

med referatet 

 

 

 

 

 

SSB/ 

Elisabeth 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Arbeids-

gruppa, men 

f.o.f. 

Elisabeth, 

Ole Christian 

og Susanne 
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Saksbehandlingstid 

Skjema 20Plan – del B – i Excel-versjon sendt ut 

i forkant av møtet: 

 

B1) går ut 

B3) går ut 

B2b) Bebyggelsesplan er ikke lenger med – tas 

ut. 

 

Matrisen som er lagt inn basert på innspill fra Ida 

tas ut igjen. 

Kategoriene skal være ”Detaljregulering” og 

 

 

SSB 
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”Områderegulering”. 

 

Egne bolker for: 

- Kommuneplan 

- Private reguleringsplanforslag: 

-Kommunale detaljreguleringsplaner 

-Områdereguleringsplaner 

 

B4), B5) og B6) går ut. 

 

Revidert skjema er vedlagt referatet. 
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Leke- og rekreasjonsareal: 

Quo vadis 

    - er uttrekk av enkelte sosi-

koder vegen å gå i framtida? 

Det ble foreslått å ta ut spørsmål om areal og 

antall leke- og rekreasjonsareal, og dersom det 

etter test-beregninger basert på SSBs egen 

statistikk for dette temaet, viser seg at dette kan 

erstatte rapportering. 

 

 

 

SSB 
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7A.  Nye / endrede variable 

ifbm motorferdsel i utmark   

 

 

7B.  Kartlegging av biologisk 

mangfold: Quo vadis? 

 

Arbeidsgruppa vedtok å ikke gjøre noen 

endringer i rapporteringen. 

 

 

Del L. Naturmangfold spm 1 og 2 

- inngrep i verdiklassifiserte områder? 

 

Spørsmålene var foreslått tatt ut. 

 

Det skal testes om tilgjengelig kartgrunnlag og 

informasjon fra Naturbase i en overlay-analyse 

kan gi bedre informasjon enn rapporteringen før 

endelig vedtak om dette punktet. 

 

 

 

 

 

 

SSB 

 

 

 

 

SSB tester. 

Innstilling 

foretas i 

samarbeid 

med DN 
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Spørsmålsstilling og 

nøkkeltall for 

Folkehelsespørsmål. 

Kommune og 

fylkeskommune 

Forslag om justert/utvidet spørsmålsstilling i 

(nytt) felt D i skjema 20Plan ble behandlet på 

forrige KNNM-møte, der det var et ”flertall for” 

tillegget. 

 

Helsedirektoratet la fram forslag til justert forslag 

til veiledning.  

Arbeidsgruppa vedtok at dette kan implementeres 

 

Forslag til nytt nøkkeltall: 

Forankring i planverket (ja / nei) 

 

Kommentar 

• Et mulig felles nøkkeltall er å telle antall 

”ja” 

• Ev. å la nøkkeltallet vise til planverkets 

alder (årstall)?? 

• Nøkkeltallet bør være gjenkjennelig også 

for biologisk mangfold, friluftsliv m.m. 

 

 

SSB 
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Eierseksjoneringssaker:  

 Skal det telles antall 

eierseksjoner (fra 

Matrikkelen) eller 

antall 

eierseksjonerings-

saker?  

 Og både seksjonering 

og reseksjonering, ev 

flere koder? 

 

 

 

ASSS-nettverket skal få gi sin anbefaling før det 

konkluderes. 

 

Beslutning tas med KS-rep. i KNNM deretter.  

MD og KRD tas med på råd. 

 

ASSS-

Byggesak/ 

SSB 
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Universell utforming. 

Problemstillinger med 

KOSTRA-relevans? 

 

Det ble gitt en kort oppsummering fra et møte 

med MD og KRD den 30. april. 

 

Vista analyse har gjennomført utredninger for 

MD. Referansegruppe og DN har deretter gitt 

tilrådninger for temaet Bygg og nære uteområder: 

  

- Statistisk sentralbyrå får ansvar for 

videreføring av prosjektet og foretar en 

vurdering av organisering og 

operasjonalisering av modellen som ledd 

i oppretting av et nasjonalt program for 

dokumentasjon av uu for bygg. 

 

Dette må behandles på direktørnivå i SSB før et 

slikt prosjektarbeid kan videreføres i SSB-regi. 

 

 

 

SSB 
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Oppsett av skjema 20 og 

skjema 20Plan. 

Utkast til nye versjoner av skjema 20 og 20Plan 

ble gjennomgått, og korrigert etter innspill fra 

arbeidsgruppa. Noen korrigeringer ligger i 

skjemautkastene som merknader og uthevet med 

farger. 

 

Noen viktige justeringer i skjema 20Plan: 

Del C – Kommunal planstrategi – inn som egen 

kategori. 

 

Noen viktige justeringer i skjema 20: 

 

Del D – Det må lages en ny formulering av 

spørsmålene 4) og 5) angående mangelfulle 

søknader – helst bør de slås sammen til ett 

spørsmål. 

 

Del K – Få inn spørsmål om kartlegging av 

byggverk og bygg. Hvis JA - > Spørre om antall 

rivinger. 

- Dette spørsmålet må formuleres av 

Riksantikvaren 

 

 

 

 

 

 

 

 

SSB 

 

 

 

 

SSB 

 

 

 

 

Riks-

antikvaren 
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Opplegg for videre arbeid 

med veiledningstekster.  

       -  Reviderte innspill eller 

redigering? 

Mål: Veiledningstekstene klare 30. juni 

Alternativer for gjennomføring: 

1.  SSB redigerer inn samtlige forslag (etter 

dialog) og presenterer som vedlegg til KNNM-

gruppas rapport 

 

2.  SSB delegerer ansvar for ulike, ikke vedtatte 

forslag til en/to/tre medlemmer av KNNM-

gruppa. 

 

Begge alternativene må nyttes.  

 

 

SSB 

 

 

 

SSB 
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Kvalitetsindikatorer. Nytt 

forslag 

 

Teksten for indikatoren for fysiske miljøtiltak 

korrigeres i tråd med ny pbl §11-8, og § 12-6. 

 

For øvrig var det tilslutning til de endringer som 

var foreslått. 

SSB 
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Nøkkeltall til 

eierseksjoneringer 

 

Se sak 9  
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Forslag til nye nøkkeltall som 

resultat av splitting av 

funksjon 301 og 303 

 

 
Svein foreslår nye nøkkeltall i samarbeid med Jan 

og Petter. Forslaget kvalitetssikres videre 

gjennom rapportarbeidet 

 

 

Svein, Jan, 

Petter 
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Nye nøkkeltall ifbm 

motorferdsel i utmark?  

Ingen nye forslag er framkommet ifbm med 

endringene i lov og forskrift. 

 

 

17 

 

Årets arbeidsgrupperapport. 

Synspunkter  

Forslag til framdrift: 

 

10. juni: SSB oversender et omforent utkast 

17. juni: Tilbakemelding og kommentarer fra 

gruppas medlemmer 

21. juni: Rapporten oversendes Samordningsrådet 

 

 

SSB 
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Oppsummering av prosessen 

så langt og videre.  

 Hva gjenstår?  

 Veien videre.  

 Behov for nytt møte i 

vår eller i høst? 

 

Det var enighet om at det ikke er 

regningssvarende med nytt møte før 

rapporteringsfristen. Resten av dialogen vil skje 

på telefon og mail. 

 

Det er åpent hvorvidt det bør bli nytt møte til 

høsten, vesentlig for å behandle endringer i 

veiledningene. SSB avklarer behovet. 

 

 

 

 

 

 

 

SSB 
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Eventuelt: 

1.  Selvkost for plan-, 

byggesaker og oppmåling 

 

2.  Telle utslippssaker (ev. 

foreslå flytting av 

ansvarsområdet til VAR?) 

 

KNNM går for selvkostrapportering for 

gebyrbelagte tjenester for de større kommunene. 

SSB implementerer i skjema 23 dersom forslaget 

blir godkjent i KOSTRA-Samordningsrådet. 

 

Legges på is til arbeidet i 2014. Må samkjøres 

med VAR-gruppa 

 

SSB 
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